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دستاورد جدید برجام از راه رسید

واردات اسپرم گاو، پف فیل 
و غذای سگ و گربه از فرانسه

 دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی کشور:

ترامپ و کنگره آمریکا علاقه ای 
برای فروش هواپیما به ایران ندارند

قیمت بازارنوع سکه
1100000سکه تمام طرح جدید
1085000سکه تمام طرح قدیم

553000نیم سکه
293000ربع سکه

185000گرمی
110044هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3671دلار
3964یورو
4600پوند

1115لیر ترکیه
1004درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس:

طرح دولت رفع مشکل بیکاری نیست
تبلیغ برای انتخابات است

آمار گمرک نشان می دهد دستاورد برجام که دلارهای کشور 
را نصیب کشورهایی نظیر فرانسه می کند واردات اسپرم گاو، پودر 

کاکائو، پف فیل و غذای سگ و گربه بوده است.
به گزارش »نســیم آنلاین« کشــور فرانســه که در جریان مذاکرات 
هسته ای، بیشترین کارشکنی ها را در حصول توافق انجام داد، در ماه های 
پــس از اجرای برجام، ایران را به بازار اجناس مصرفی و دم دســتی خود 

تبدیل کرده است.
در حالی که کشور فرانسه با انعقاد قراردادهای تاکنون بی نتیجه برای 
فروش خودرو و هواپیما، تلاش می کند جیب خود را پر کند بر اساس آمار 
گمرک ایران، در سال جاری کالاهای مصرفی فرانسوی عجیب و غریبی 

راهی بازار ایران شده اند.
مروری بر آمار گمرک ایران نشــان می دهــد، قبل از آن که پژوها و 
رنوهای بی کیفیت فرانســوی راهی جاده های ایران شوند، اجناس بنجل 

فرانسوی به بازار ایران رسیده اند.
از اســپرم گاو، پودر کاکائو، پف فیل، غذای سگ و گربه تا مکمل های 
غذایی، لوازم آرایشی، پیچ و مهره، شامپو، انواع لباس، تیغه اره و واکسن های 
دارای تولید مشــابه داخل، کالاهایی هستند که در سال جاری و پس از 

اجرای برجام راهی بازار ایران شده اند.
اکثر این کالاها در داخل کشور قابل تولید هستند و از آنجا که هیچ 
یک کالای اساسی و ضروری محسوب نمی شوند، نیازی به واردات آنها از 

فرانسه و سایر کشورها نیست.
شرکت های خودروسازی فرانسوی در دوران تحریم، بازار خودروی ایران 
را تحریم کردند و با زیر پا گذاشــتن تعهدات خود، خسارات سنگینی به 
کشــورمان تحمیل کردند اما اکنون دوباره در تلاش برای بازگشت بدون 
دادن خســارت هستند. شرکت هواپیماسازی ایرباس نیز اعلام کرده که 
حتی اگر جمهوری خواهان آمریکا رضایت بدهند فروش هواپیما به ایران 

قطعی نیست. نایب رئیس انجمن تولیدکنندگان سنگ آهن:

80 درصد معادن سنگ آهن تعطیل شد

معاون سازمان دامپزشکی خبر داد

مصرف آنتی بیوتیک 
در پرورش 85 درصد مرغ کشور

معاون تشخیص و درمان سازمان دامپزشکی گفت: از هیچ 
هورمونی در مرغداری ها استفاده نمی شود و بین 10 تا 15درصد 
مرغ تولیدی در کشــور بدون مصرف آنتی بیوتیک )مرغ سبز( 

است.
مسعود هاشم زاده در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در مورد افزایش 
تولید مرغ بدون آنتی بیوتیک )مرغ سبز( در سراسر کشور، گفت: در یک 
تعداد از واحدهای پرورش مرغ که شــرایط قرنطینه ای و فضای کاری 
آنها به گونه ای است که می توانند مرغ بدون آنتی بیوتیک تولید کنند، از 
ســازمان دامپزشکی درخواست مجوز می کنند و ما هم در سه مقطع از 
ابتدای جوجه ریزی تا قبل از کشتار، از طیور درحال رشد نمونه برداری 

کرده تا میزان آنتی بیوتیک را در آنها ردیابی کنیم.
وی اضافه کرد: اگر پاســخ آزمایشات نسبت به وجود آنتی بیوتیک 
مثبت بود، که مجوز مرغ  سبز داده نمی شود و در غیر این صورت، این 
کشتارگاه ها مرغ خود را به عنوان مرغ سبز روانه بازار می کنند که قیمت 

آن نیز به مراتب بالاتر از مرغ های موجود در بازار است.
معاون تشخیص و درمان سازمان دامپزشکی در پاسخ به اینکه چرا 
اغلب مرغ تولیدی درکشور به شیوه مرغ سبز تولید نمی شود، گفت: گاهی 
اوقات مرغداری ها به هم بســیار نزدیک است و اگر فقط یک مرغداری 
شرایط بهداشتی و قرنطینه ای را به طور کامل رعایت نکند، بیماری به 
تمام مرغداری ها سرایت کرده و مشکل ایجاد می کند. مضاف بر آنکه همه 
مرغداری ها موظفند یک هفته قبل از کشتار مرغ، دوره پرهیز از مصرف 

آنتی بیوتیک را سپری کنند وگرنه اجازه کشتار به آنها داده نمی شود.
هاشم زاده تأکید کرد: سلامت جوجه ریزی، دادن آب و دان بهداشتی، 
پوشــش لباس پرسنل و عوامل شــبیه به این، مسائلی است که اگر به 
درســتی و کامل رعایت شــود، دیگر نیازی به مصرف آنتی بیوتیک در 
مرغداری ها نیســت. درعین حال تولید 10 تا 15 درصد مرغ کشور به 
شیوه مرغ بدون آنتی بیوتیک است که میزان تولید آن، استان به استان 

متفاوت است.
وی در پاسخ به اینکه برخی از مردم نسبت به وجود هورمون در مرغ 
احساس نگرانی و از مصرف آن خودداری می کنند، با تکذیب این موضوع 
گفت: متأســفانه برخی بدون ذکر هیچ منبعی، اطلاعات نادرستی را در 
فضای مجازی منتشــر می کنند که اثر آن تا سال ها باقی می ماند بدون 

آنکه واقعیت داشته باشد.
این مســئول در سازمان دامپزشکی تأکید کرد: هیچ هورمونی برای 
تولید مصرفی در کشــور استفاده نمی شــود و این باور غلطی است که 
سال ها در بین مردم ایجاد شده درحالی که از نظر اقتصادی هم استفاده 
از هورمون برای افزایش وزن، مقرون به صرفه نیســت، چرا که برای هر 

کیلو مرغ باید یک هزار تومان پول هورمون داد.

دو اقتصاددان مطرح کشور نسبت به بازگشت زودهنگام افزایش 
تورم به دلیل بالا رفتن نقدینگی هشدار دادند.

حســین راغفر، اقتصاددان و عضو هیئت علمی دانشــگاه الزهرا)س( با 
خطرناک توصیف کردن رشــد 600 هزار میلیارد تومانی نقدینگی در دولت 
یازدهم به »نســیم آنلاین« گفت: خالص دارایی های خارجی، خالص بدهی 
دولــت به بانک مرکزی و بدهی بانک ها به بانک مرکزی در 3/5 ســال اخیر 

افزایش یافته و این مسئله به شتاب رشد نقدینگی افزوده است.
وی خاطرنشــان کرد: یکی از عوامل مهم دیگر در رشــد نقدینگی نبود 
چشم انداز روشن پیش  روی اقتصاد ایران و همچنین قفل شدن منابع به دلیل 
رکود است، زیرا بخشی از این نقدینگی در اختیار مردم است و مردم هم به 
دلیــل بالا بودن تورم قدرت خرید خود را از دســت داده اند. وی تاکید کرد: 
درباره تبعات منفی رشــد 600 هزار میلیارد تومانی نقدینگی در این 1100 

روز گذشته به دولت هشدار می دهم.
همچنین جمشید پژویان اقتصاددان و عضو هیئت علمی دانشگاه علامه 
طباطبایی با انتقــاد از افزایش 600 هزار میلیارد تومانی نقدینگی در دولت 
یازدهــم اظهار کرد: دولتمردان فعلــی در دوران دولت قبل که خارج از گود 
بودند، از افزایش نقدینگی انتقاد می کردند و اصطلاحا »از خارج گود می گفتند 
لنگش کن«، اما در حال حاضر می بینیم که رشد نقدینگی و افزایش پایه پولی 
در این دولت شتاب بیشتری گرفته و دولتمردان در مدیریت آن ناتوان بودند.
وی افزود: افزایش نقدینگی تبعات جبران ناپذیری برای اقتصاد کشور دارد 

و مطمئنا به زودی افزایش تورم به اقتصاد کشور بازمی گردد.
گفتنی اســت معاون وزیر اقتصاد بــا بیان اینکه نقدینگی از عدد 1122 
هــزار میلیارد تومــان عبور کرده افزود: نقدینگی در حال حرکت به ســوی 
نقدشــوندگی است و چنانچه وارد بازار های ســفته بازانه شود زنگ  افزایش 

تورم به صدا درمی آید.

رئیس اتحادیه مشاوران املاک کشور ضمن تأکید بر بازنگری قانون 
پیش فروش ساختمان، گفت: امکان اجرای این قانون وجود ندارد.

به گزارش خبرگزاری تسنیم، حسام عقبائی درخصوص قانون پیش فروش 
ســاختمان، گفت: این قانون در کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس بررسی 
شــد، درحالی که انتظار می رفت این موضوع در کمیسیون عمران مجلس به 

نتیجه برسد.
وی افزود: قانون پیش فروش ساختمان در سال 89 در مجلس به تصویب 
رســید و علی رغم اینکه نهادها و بخش های خصوصی چون مشاوران املاک، 
ســازمان نظام مهندسی و کاردانی، شهرداری و حتی وزارت راه و شهرسازی و 
بنیاد مســکن نظراتی درباره قانون پیش فروش ساختمان داشتند؛ اما خروجی 
این قانون کارآمد نبود، کما اینکه بعد از تصویب قانون مذکور، آئین نامه اجرای 

آن در سال 93 و پس از پنج ساله تأخیر به تصویب رسید.
رئیس اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه براساس قانون آئین نامه اجرایی 
باید به تصویب برسد، تصریح کرد: قانون پیش فروش ساختمان در این پنج سال 
به دلیل ایراداتی که در متن قانون وجود داشــت؛ اجرا نشــد و آن هم در سال 
93 ابلاغ شد، در هرحال این قانون عملًا قابلیت اجرا ندارد، مشاوران املاک و 
دفاتر اسناد رسمی نیز امکان اجرای آن را ندارند؛ چرا که شناسنامه فنی واحد 
و ســاختمان به عنوان مفادی از قانون مذکور هنوز در کشور نهادینه نشده و 

زیرساخت های آن هم وجود ندارد.
عقبائی با تأکید بر بازنگری قانون پیش فروش ساختمان به عنوان درخواستی 
از سوی مشاوران املاک، سازمان نظام مهندسی، شهرداری ها و سایر نهادهای 
مرتبط، افزود: بازنگری، امکان اجرای قانون را در کشور دربر خواهد داشت، این 
قانون باید بتواند بخشــی از مشکلات و گرفتاری های مردم در حوزه معاملات 

مسکن را مرتفع سازد.
رئیس اتحادیه مشــاوران املاک به خانه ملت گفــت: قانون پیش فروش 
ســاختمان زیرســاخت ها و ابزاری لازم دارد که هنوز در کشور ما پیش بینی 
نشده و وجود ندارد، اصلاح این قانون باید زمینه اجرایی شدن آن را فراهم کند.

نایب رئیس انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان سنگ آهن 
گفت: خرید ارزان، حدود 80 درصد معادن سنگ آهن را تعطیل 

کرده است.
بهرام شــکوری در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم، با اشاره به اینکه 
افزایش قیمت سنگ آهن در بازارهای جهانی تاثیرات خود را بر قیمت 
این محصول معدنی در داخل کشــور هم گذاشته است، اظهار داشت: 
متاســفانه قیمت های خرید ســنگ آهن در داخل بسیار ارزان است و 
همین موضوع مشکلات زیادی را برای تولیدکنندگان به وجود آورده.

وی با بیان اینکه صادرات سنگ آهن با توجه به هزینه های حمل و 
نقل برای تولیدکنندگان هم به صرفه نیســت، افزود قیمت های خرید 
داخلی آنچنان ارزان است که هیچ توجیه اقتصادی برای تولیدکنندگان 
ندارد. همین موضوعات باعث شده تا حدود 80 درصد معادن سنگ آهن 

تعطیل شود.
نایب رئیس انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان سنگ آهن تصریح 
کرد: آقای وزیر صنعت انتقادات زیادی برای خام فروشــی مواد معدنی 
مطرح می کند اما سوال اینجاست چرا قیمت های داخلی برای حمایت 

از معدن کاران منطقی نمی شود.
شــکوری در ادامه با بیان اینکه درخواست کرده ایم تا عرضه سنگ 
آهن در بورس کالا انجام شود، گفت: اگر این امر اجرایی شود قیمت ها 
عادلانه شده و پول معدن کاران نیز پرداخت می شود، امروز محصولات 

را ارزان می خرند و یک سال بعد پول آنها را پرداخت می کنند.

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی کشور گفت: رئیس جمهور 
آمریکا و کنگره این کشور، علاقه ای برای دادن هواپیما به ایران 

ندارند.
مقصود اسعدی سامانی، دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی کشور گفت: 
طبق توافقی که ایران با کشورهای 1+5 انجام داد قرار بود همه تحریم های 
کشور برداشته شود اما تحریم ها در بخش هایی مانند شبکه بانکی همچنان 
مشــاهده می شود و یکی از دغدغه های شرکت های عرضه کننده هواپیما 

همین موضوع است.
وی افــزود: یکی از تعهداتی کــه آمریکایی ها طبق برجام باید انجام 
دهند لغو تحریم های هواپیمایی ایران است که در متن برجام به صراحت 
دیده شده و اگر این موضوع به مرحله اجرا نرسد این توافق با اختلالاتی 

رو به رو خواهد شد.
دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی کشــور با اشاره به این که هنوز 
قراردادی امضا نشده و فقط برای خرید هواپیما توافق شده است، تصریح 
کرد: تا زمانی که قرارداد ایران با بوئینگ و ایرباس نهایی نشود نمی توان 
زمان ورود هواپیما به کشور را پیش بینی کرد. ضمن این که اکنون کنگره 
و رئیس جمهور جدید آمریکا خیلی به این موضوع علاقه نشان نمی دهند 

و ایران نیز برای رفع این مشکل مذاکراتی را انجام می دهد.
اســعدی سامانی ادامه داد: مسئولان ایران در حال مذاکره هستند و 
امیدواریم ورود این هواپیماها به کشــور برای کاهش عمر ناوگان هوایی 

سریع تر اتفاق بیفتد.
گفتنی است مسئولان شرکت های هواپیماسازی بوئینگ و ایرباس اعلام 
کرده اند که اگر رئیس جمهور آمریکا اجازه فروش هواپیما به ایران را ندهد 
از آن تبعیت خواهند کرد. در این زمینه معاون ایرباس در خاورمیانه گفته 
است حتی اگر قرارداد ایرباس از مخالفت جمهوری خواهان جان سالم به 
در ببرد بعید اســت به یک قرارداد قطعی برای فروش همه 118 فروند 

هواپیمای اعلام شده تبدیل شود.

سخنرانی
رحلت  ســالروز  صفر  رســیدن 28  فرا  بمناسبت 
جانگــداز پیامبر عالیقدر اســلام و شــهادت ســبط اکبر 
از  حضرت رضــا)ع(  شــهادت  و  مجتبــی )ع(  حضــرت 
شــب 21 صفر تا پایــان ماه بعد از اقامه نماز در مســجد 
علی ابن ابیطالب)ع( واقع در تهرانپارس خیابان جشــنواره 
مقابل فرهنگســرا مجلس عزاداری برقرار و دانشمند 
محترم حجهًْ الاسلام والمسلمین فرقانی 

خراسانی افاضه می فرمایند.
سیدمحمود موسوی
امام جماعت مسجد علی ابن ابیطالب)ع(

رئیس اتاق بازرگانی تهران 
گفت: دولت اشتباه کرد و نباید 
آنقدر عجولانه درباره توافقات 
خــود بــا خارجی ها صحبت 

می کرد.
به گزارش نسیم آنلاین، مسعود 
خوانساری درباره نحوه رفتار دولت 
در بحث توافق با خارجی ها اظهار 
کرد: دولت اشتباه کرد و نباید آنقدر 
عجولانــه در مورد توافقات به این 

بزرگی صحبت می کرد.
وی دربــاره اینکه سرنوشــت 
توافق با بوئینگ و ایرباس به کجا 
می انجامد گفت: این هواپیماها به 

این زودی وارد ایران نمی شود.
رئیــس اتــاق بازرگانی تهران 
با بیان اینکه فضای کســب و کار 
ایران مشــکل دارد افزود: مشکل 
نخست این است که فضای کسب 
و کار رقابتی نیست و دیگر اینکه 
دولــت بیش از انــدازه در اقتصاد 
دخالت می کند یعنی علاوه بر اینکه 
تصدی گری می کند مرتب هم در 

اقتصاد دخالت دارد.

خوانساری با اشــاره به اینکه 
از این مشــکلات بســیار  برخی 
واضح و در عین حال ســاده است 
ادامــه داد: برای مثال نخســتین 
مشــکل که هر روزه با آن درگیر 
هستیم )به عنوان بخش خصوصی( 
قوانین و مجوزهای دولتی اســت 
برای فعالیت  که بخش خصوصی 
در ارتباط با فضای کسب و کار با 
آن درگیر است. مشکل دیگر بحث 
قیمت گذاری است؛ دولت در خیلی 
از قضایا دخالت می کند و خواهان 
ورود به بحث قیمت گذاری اســت 
که موجب می شود حرکت بخش 
خصوصی برای فعالیت های بیشتر 
دچار اختلال شود. سومین مشکل، 
تعرفه هاست. دولت در عین حال که 
قوانین دست و پاگیر برای فعالیت 
کســب و کار بخــش خصوصی 
تدویــن و تصویب می کند و حتی 
قیمت گــذاری را برعهده می گیرد 
در گام بعــدی با وضع تعرفه های 
مختلــف و تغییر ایــن تعرفه ها و 
بــه نوعی بازی کردن با تعرفه ها و 

ممنوع کردن و مجوز دادن به ورود 
یا خروج کالاهای مختلف موجب 
می شــود تا فضــای رقابتی برای 
بخش خصوصی فراهم نشود. بخش 
خصوصی هر روزه باید چک کند تا 
ببیند کدام کالا ممنوع و کدام کالا 
برای واردات یا صادرات آزاد است.

وی ادامــه داد: یکــی دیگر از 
اختلالات موجود در کســب و کار 
بخش خصوصی بحث فســاد در 
دستگاه های اداری است که عامل 
مهمــی برای اختــلال در محیط 
کسب و کار است. در عین حال عدم 
شفافیت در مقررات و بخشنامه هایی 

که مرتباً صادر می شود باعث ایجاد 
اختلال در مــراودات و مبادلات و 
فعالیت های اقتصادی می شود که 
باعث عدم شفافیت و ایجاد رانت و 
فساد شده و باعث نا امنی محیط 
کسب و کار شــده و سدی پیش 
بخش  فعالیت های  گســترش  ره 

خصوصی می شود.
کاهش تورم، تأثیری
 بر نرخ دلار نداشت

رئیس اتــاق بازرگانی تهران با 
بیان اینکه دولت می توانست قوی تر 
با عوامل مخل بهبود کسب و کار 
برخــورد کند گفــت: معتقدم که 

متأسفانه دولت نتوانست در برخورد 
با آنها موفق عمل کند و به عنوان 
مسائلی که در محیط کسب و کار 
تعیین تکلیف نشده باقی مانده اند. 
الان خیلی از نهادها و شرکت هایی 
که غیر خصوصی و معتبر هستند 
با امتیازات و بخشودگی ها رقابت 
ناســالمی را ایجــاد کرده اند، این 
عوامل باعث شده تا بخش خصوصی 
نتواند به خوبی رشــد کند که من 
فکر می کنم این ضعف دولت بوده 
که در ســه سال گذشته نتوانسته 
در این زمینه گام های اساسی تری 

را بردارد.
خوانساری با انتقاد از دستوری 
بــودن نرخ ارز افزود: درخواســت 
کردیم که دولــت در موضوع ارز 
شفافیت پیشه گیرد و گفتیم که 
چند نرخی نگه داشــتن ارز عدم 
شفافیت ایجاد می کند و زمینه ساز 
رانت و حافــظ رانت های موجود 

خواهد شد.
وی ادامه داد: دولتمردان فعلی 
در زمانــی که دولــت را تحویل 

گرفتند تورم بیــش از 45 درصد 
بود و حالا نرخ تورم به تک رقمی 
نزدیک شــده اما این کاهش تورم 
روی نرخ ارز تأثیری نداشته است. 
سال اولی که آقای روحانی دولت 
را تحویل گرفت قیمت ارز در بازار 
آزاد 3600 تومــان بود و در حال 
حاضر با وجــود کاهش نرخ تورم 
همــان 3600 تومان اســت. این 
موضوع نشان می دهد که دولت به 
نحوی در بازار ارز دخالت می کند 
و نگرانــی عمده این اســت که با 
پایین نگه داشتن صوری نرخ ارز، 
شاهد همان اتفاقی باشیم که سال 

90 افتاد.
رئیس اتــاق بازرگانی تهران 
بــا بیان اینکه نمی تــوان انتظار 
داشــت که دولت، قدرت خرید 
مردم را ظرف سه سال بالا ببرد 
گفت: اگر دولــت خیلی تلاش 
بکند نهایتاً بتواند در دو یا ســه 
سال آینده، روال صعودی قدرت 
خرید مردم را به میزان پیش از 

سال 84 برساند.

عضو کمیسیون تلفیق برنامه ششم:

دولتدرتقویتتولیدکوتاهیمیکند
عضو کمیســیون برنامه و 
بودجه گفت، دولت در تقویت 
تولید کوتاهی می کند و با وجود 
شعار رفع موانع این عرصه عملا 
خدمتی به تولیدکننده صورت 

نمی گیرد.
عبدالرضا مصری در گفت وگو با 
خبرگزاری فارس درباره انتقاداتی 
مبنی بر بی توجهی برنامه ششــم 
به موضوع اشتغال تاکید کرد: حل 
بحران بیــکاری نیازمند مدیریت 
اســت و کمترین مشکل اشتغال 
مربوط به منابع می شــود، منابع 
هم بیشتر به بودجه بستگی دارد 

نه به لایحه برنامه.
وی ادامه داد: هزینه های دولت 
بسیار سنگین است و بیش از 90 
درصد بودجــه، صرف هزینه های 
جاری می شــود، لذا دیگر چیزی 
برای اختصاص دادن به اشــتغال 

باقی نمی ماند.
عضو کمیسیون تلفیق برنامه 

ششم توســعه ادامه داد: اشتغال 
تک بعدی نیست و ابعاد مختلفی 
دارد که باید بــه آنها توجه کرد؛ 
واردات بی رویــه کالاهایی که در 
ایران امکان تولید آنها وجود دارد، 
اما بــه صورت انبوه وارد کشــور 
می شود، موضوع دوم کالای قاچاق 
است که بین 15 تا 20 میلیارد دلار 
کالای قاچاق وارد کشور می شود 
و از ســوی دیگر سود سپرده های 
بانکی و مشکل سرمایه در گردش 
واحدهای تولیدی و قوانین دست و 
پاگیری که برای تولید وجود دارد، 
عواملی هستند که اجازه تولید را 

در کشور نمی دهند.
مصری یادآور شــد: اشتغال با 
تولید شکل می گیرد و وقتی همه 
عوامل علیه تولید است، در قانون 
برنامه چه چیزی می توان نوشت تا 

به رفع این موانع کمک کند.
وی ادامه داد: تمام مواردی که 
دست به دست هم داده تا تولید را 

زمین گیر کند و به دنبال آن، بحران 
اشتغال ایجاد شود، هیچ کدام نیاز 
به قانون جدید ندارد، واردات کالای 
قاچاق ممنوع است، اما عزم اینکه 
جلــوی آن را بگیرند وجود ندارد. 
واردات کالا دست دولت است، اما 
اراده اینکه جلوی واردات کالایی 
که در داخل تولید می شود گرفته 

شود، وجود ندارد.
ایــن نماینده مجلــس افزود: 
اینکه از ژست های امروزی بگیریم 

که تعرفه باید صفر شــود و امکان 
رقابت وجود داشته باشد، درست 
نیســت. چرا که وقتــی تعرفه را 
صفــر می کنیــم و در چیــن که 
همه عوامل به نفــع تولیدکننده 
اســت، دیگر توانی برای رقابت در 

تولیدکننده های ایرانی نمی ماند.
توقف تولید در 80 درصد 

شهرک های صنعتی
مصری معتقد اســت اشتغال 
فقط از طریق تولید و اتکا به اقتصاد 

مقاومتی رونق می گیرد، اما دولت 
در تقویت تولید کوتاهی می کند 
و علی رغم آن که شعار رفع موانع 
تولید را می دهد، عملا خدمتی به 

تولیدکننده صورت نمی گیرد.
نماینده کرمانشاه درباره لایحه 
دوفوریتی دولت در برداشت 1/5 
میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی 
برای اشتغال روستایی نیز گفت: ما 
به تازگی حدود 90 هزار میلیارد 
تومان در متمــم بودجه از محل 
تسعیر نرخ ارز به دولت پول دادیم 
تا بدهی اش را به بانک ها بپردازد تا 
بانک ها هم بدهی خود را به بانک 
مرکزی بپردازند و قدرت پرداخت 

پیدا کنند.
مصری افزود: مشکل ما تزریق 
پول نیســت، نقدینگی از ابتدای 
دولت دو برابر شــده است، اما باز 
هم می خواهند از صندوق توسعه 
پول بگیرند و نقدینگی را بالا ببرند.

وی گفت: باید ببینیم توجیهات 

دولت بــرای این لایحــه جدید 
چیست،  چرا که کمترین مشکل 
ما در بحث اشتغال، مشکل منابع 

است.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
با اشاره به توقف تولید در بیش از 
80 درصد کارخانجات شهرک های 
صنعتی یادآور شد: اینکه کارخانه ها 
علی رغــم هزینــه و امکاناتی که 
متحمل شده اند، به دلیل این است 
کــه دلیل رقابــت ندارند و دولت 
اجازه واردات مشابه تولیدات آنها 
را می دهــد و کمر تولیدکننده را 

خرد می کند.
وی افزود: همین دو ماه پیش 
نصف بودجه یک سال را به عنوان 
متمم به دولت دادیم، حالا باز هم 
1/5 میلیارد دلار برای اشــتغال 
دلار  میلیــارد  دو  می خواهنــد، 
برای آب هــای مرزی و... این طور 
نمی شود کشور را چنین پرهزینه 

اداره کرد.

2 اقتصاددان مطرح:

افزایش تورم به زودی بازمی گردد

کمیســیون  رئیــس 
اجتماعی مجلس شــورای 
اسلامی گفت: طرح برداشت 
1/5 میلیارد دلار از صندوق 
توســعه ملی برای اشتغال 
روســتایی نیازمند بررسی 
وجه  هیچ  به  و  است  دقیق 
نمی تواند مشکلی از بیکاری 

حل کند.
سلمان خدادادی در گفت وگو 
با خبرگزاری تسنیم، درباره لایحه 
دولت برای برداشت 1/5میلیارد 

دلار از صندوق توسعه ملی برای 
اشــتغال روســتایی گفت: این 
چنین پول ها با چنین روش های 
ارائه شده ای هیچ وقت نمی تواند 
مشکل بیکاری را حل کند. در 
گذشته تجربه چنین طرح هایی 
مطرح بــوده اســت، در دولت 
اصلاحات هم به برخی کارگاه ها 
وام هایی پرداخت شد، اما نتیجه 
خوبی نداشــت و به جای ایجاد 
اشــتغال افراد بدهکار سیستم 

بانکی شدند.

وی ادامه داد: با 1/5 میلیارد 
دلاری که دولت پیشنهاد آن را 
داده، مشــخص نیست چگونه 
شغل  روســتاها  در  می خواهد 
ایجاد کند. به نظرم تنها کاری 
که دولــت در این فرصت باقی 
مانده برای رونق اشتغال می تواند 
انجام دهد، راه اندازی واحدهای 
تولیدی است که دچار مشکل 
هستند، فکر نمی کنم با چنین 
بیکاری  مسئله  بتوان  کارهایی 
را حتی یک قدم به جلو حرکت 

داد چه برسد به آنکه مشکل را 
حل کرد.

اجتماعی  رئیس کمیسیون 
مجلس شورای اسلامی با اشاره 
بــه بیــکاری 10 میلیونی در 
کشــور درباره نحوه هزینه کرد 
معادل ریالی این مبلغ نیز گفت: 
یکی از کمیســیون هایی که در 
زمینه طرح باید تصمیم بگیرد، 
کمیسیون اجتماعی و اقتصادی 
اســت. دولت هیچ صحبتی در 
ایــن زمینه بــا مجلس و مرکز 

پژوهش ها انجام نداده اســت و 
ما نمی دانیم برنامه ریزی دولت 
برای اجــرای این طرح چگونه 
اســت. تا این طرح در مجلس 
تأیید و در کمیسیون ها بررسی 
شــود، دولت به پایان رســیده 

است.
خــدادادی با بیــان اینکه 
طرح دولت رفع مشکل بیکاری 
نیست بلکه تبلیغ برای انتخابات 
است گفت: با 1/5 میلیارد دلار 
دولت چگونه می خواهد در این 

فرصت اندک مشــکل بیکاری 
را حل کنــد؟ در کدام بخش 
می خواهــد هزینــه کند؟ چه 
تعداد شــغل می خواهد ایجاد 
کند؟ آیا بررســی انجام شده؟ 
آیا شــغل جدیــد می خواهند 
ایجاد کنند یــا می خواهند به 
بیکار شده شغل دهند؟ بررسی 
ایجاد تورم یا عدم نقدینگی در 
بازار مسائل دیگری است که در 
راستای بررسی این طرح باید 

مورد توجه قرار گیرد.

نخست وزیر روسیه پس از 
مذاکره با نخســت وزیر چین 
به  و چین  روسیه  کرد،  اعلام 
ملی  ارزهای  با  خود  مبادلات 
کشور  دو  داد،  خواهند  ادامه 
یوانی  میلیارد   150 مالی  خط 

برای این کار ایجاد کردند.
فارس،  خبرگزاری  گزارش  به 
بــه نقــل از اســپوتنیک نیــوز، 
»دیمیتری مدودوف« نخست وزیر 
روســیه پس از پایان مذاکرات با 
»لی که چیانگ« نخست وزیر چین 
در ســنت پطرزبورگ اعلام کرد: 
روســیه و چین به محاسبات به 

ارزهای ملی ادامه خواهند داد.

توافق درباره گذار به محاسبات 
متقابل به ارزهای ملی در قراردادی 
به ثبت رسیده است که در جریان 
دیدار روسای جمهور دو کشور در 
ماه مه سال 4 201 به امضاء رسید، 
تا آن زمان این گونه محاسبات فقط 
در عرصه تجــاری و در چارچوب 
نواحی مرزی بین دو کشور انجام 

می شد.
میــلادی،   2014 ســال  در 
بانک های مرکزی روسیه و چین 
خــط مالی به مقدار 150 میلیارد 
یوآن )حــدود 24 میلیون و 500 
هزار دلار( را برای سه سال ایجاد 
کردنــد و بدیــن ترتیــب امکان 

دسترســی بانک هــای تجاری و 
مشــتریان آنها به یــوآن و روبل 
فراهم شــد. در نتیجه تلاش های 
متقابل، حجم محاسبات مشترک 
به روبل و یوآن تا اواســط ســال 
2015 میــلادی افزایــش یافت. 
کارشناسان این افزایش سریع را با 
افزایش تقاضا برای نقدینگی یوآن 
مربوط دانستند و متذکر شدند که 
روبل روسیه از نظر سطح تقاضا در 
محاسبات دو جانبه از یوآن چین 
عقب می ماند. گزارش برتری یوآن 
پــس از آنکه واحد پول چین وارد 
باشگاه ارز ذخیره جهان شد بیشتر 
تحکیم یافت. برخلاف شرکت های 

بزرگ دولتی روسیه و چین که به 
کندی عــادت معاملات به دلار را 
ترک می کنند، شرکت های خرد و 
متوسط هر چه بیشتر معاملات به 

روبل و یوآن را ترجیح می دهند.
تجربه کار بانک »و.ت.ب« یکی 
از بزرگترین بانک های روسیه که 
در زمینه گردش کالا و محاسبات 
مالــی با چین همــکاری می کند 
گویای این امر است. بانک مذکور 
تنها بانک روســیه است که شعبه 
آن در چین فعالیت می کند. طی 
9 ماه سال 2016، حجم محاسبات 
به یوآن مشتریان بانک »و.ت.ب.« 
در خاور دور روسیه 320 میلیون 

و 500 هــزار یوآن بود که ٪30/6 
بیش از دوره مشابه سال گذشته 

است.
رئیس  سالوخین  کنستانتین 
بانــک مذکور در مصاحبه با رادیو 
»اســپوتنیک« در ایــن خصوص 
گفت: محاسبات به روبل در تجارت 
خارجــی در همین دوره زمانی به 
میزان 16/5 درصد افزایش یافت.

درآمــد  بانــک  مشــتریان 
صادراتــی را بــه یــوآن دریافت 
کردند. آنها چوب، زیورآلات، سویا 
و موادغذایــی را بــه چین صادر 
کردند. پرداخت هــای وارداتی به 
یوآن بر اساس قراردادهای تحویل 

خودرو، تجهیــزات، لوازم یدکی، 
آهن، پوشاک و کالاهای معیشتی 
اجاره بها، خدمات گردشــگری  و 

پرداخت شده است.
ازای  محاســبات روبلــی در 
تحویل مواد و مصالح ساختمانی، 
محصولات نفتی، شیرینی جات و 
دیگر خدمات انجام شد. محاسبات 
مستقیم به ارزهای ملی وابستگی 
شــرکت های روســی و چینی به 
شــرایط خارجی بــازار را کاهش 
می دهد و امــکان صرفه جویی با 
تفاوت نرخ ارز هنگام تبدیل دلار 
و یورو به روبــل و یوآن را فراهم 

می سازد.
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بــر  نظارت  مدیــرکل 
شبکه های توزیعی و اقتصادی 
سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان گفت: دریافت 
حق سرویس تحت هر عنوان 
غیرقانونی  رســتوران ها،  در 

است.
در  شــوازی  تقــوی  اکبــر 
گفت وگو با خبرگزاری فارس در 
مورد دریافت حق ســرویس در 
رستوران ها گفت: بر اساس ماده 
57 قانــون اصلاح قانــون نظام 
صنفی مصوب سال 1392 عرضه 
یا فــروش کالا یا ارائه خدمت به 
بهایی بیــش از نرخ های تعیین 
شــده و هر نوع عملی که منجر 

به افزایش بهــای کالا یا خدمت 
به زیان خریدار شــود از مصادیق 

گرانفروشی است.
مدیرکل نظارت بر شبکه های 
توزیعی و اقتصادی سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
افــزود: نظــر به اینکــه دریافت 
مبلغی تحت عنوان حق سرویس 
موجب افزایش نرخ اغذیه و اشربه 
مــورد عرضه در رســتوران ها و 
بنابراین  می شــود،  چلوکبابی ها 
اخذ هرگونه وجه اضافی علاوه بر 
نرخ های اعلامی در نرخ نامه واحد 

صنفی غیرقانونی است.
تقوی شوازی بیان داشت: این امر 
تخلف گران فروشی محسوب می شود 

و با متخلفین برخورد می شود.
مدیرکل نظارت بر شبکه های 
توزیعی و اقتصادی سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
تصریح کرد: در رستوران ها تمام 
هزینه های مرتبط و عوارض قانونی 
در قیمت اغذیه و اشــربه لحاظ 

شده است.
تقوی شوازی بیان داشت: تمام 
رســتوران ها در راستای حمایت 
از حقــوق مصرف کنندگان ملزم 
به نصب تابلو قیمت هســتند و 
از آنجایــی کــه دریافت هرگونه 
مبلغی تحت عنوان حق سرویس 
موجب افزایش نرخ اغذیه و اشربه 
مــورد عرضه در رســتوران ها و 

چلوکبابی هــا می شــود، لذا اخذ 
هرگونه وجه اضافی مازاد بر نرخ 
مصوب و تحت هر عنوان از جمله 
رستوران ها  توسط  سرویس  حق 

ممنوع است.
مدیرکل نظارت بر شبکه های 
توزیعــی و اقتصــادی ســازمان 
حمایــت با اشــاره به مــاده 91 
قانون نظــام صنفــی و نیز بند 
ب مصوبــه یکصــد و یازدهمین 
جلســه هیئت عالــی نظارت بر 
افزود:  سازمان های صنفی کشور 
از آنجایی که واحدهای پذیرایی 
تحت پوشــش سایر دستگاه ها از 
جمله ســازمان میراث فرهنگی 
)رســتوران های  گردشــگری  و 

سنتی  سفره خانه های  بین راهی، 
و مهمانپذیرها( علاوه بر دریافت 
پروانه فعالیت دستگاه های اجرایی 
متبوع، ملزم به اخذ پروانه کسب از 
اتحادیه های صنفی مرتبط هستند؛ 
لذا به لحاظ تعیین و رعایت قیمت، 
عرضــه کالا و خدمات تابع قانون 

نظام صنفی هستند.
بنابراین  افزود:  شوازی  تقوی 
دریافت حق ســرویس توســط 
اینگونه واحدها نیز تخلف محسوب 
شده و بر اساس قوانین تعزیرات 
حکومتــی و نظــام صنفی قابل 

پیگیری و رسیدگی است.
مدیرکل نظارت بر شبکه های 
توزیعی و اقتصادی سازمان حمایت 

مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
گفت: مردم می توانند در صورت 
مشــاهده هرگونه تخلف در این 
زمینه، مراتــب را از طریق تلفن 
124 به سامانه دریافت و رسیدگی 
به شــکایات مردمی سازمان های 
صنعت، معدن، و تجارت استان ها 
یا اتحادیه مذکور در سراسر کشور 
اعلام تا مورد رسیدگی قرار گیرد.
انجــام  از  همچنیــن  وی 
و  محســوس  ی  رت هــا نظا
عملکــرد  بــر  غیرمحســوس 
رستوران ها خبر داد و گفت: اگر 
در این نظارت ها، مواردی از تخلف 
مشاهده شود پیگیری و برابر قانون 

برخورد خواهد شد.

پژویان  راغفر

رئیس اتاق بازرگانی تهران:

دولتدربارهتوافقاتهستهایبزرگنماییکرد

یک مسئول در سازمان حمایت:

دریافتحقسرویسدررستورانهاغیرقانونیاست

رئیس اتحادیه مشاوران املاک:

قانون پیش فروش ساختمان امکان اجرا ندارد


